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Aan Provinciale Staten, 
 

Inleiding 
 
Aanleiding 
Provinciale Staten hebben gevraagd welke mogelijkheden er zijn om vervoer over water te stimuleren. 
In het coalitieakkoord 2007-2011 is daarom het volgende opgenomen: “Wij willen het 
goederenvervoer over water stimuleren en aansluiten bij de vraag van de vervoerder. Hierbij hoort een 
onderzoek naar de realisatie van blue ports”. In deze brief wordt verantwoording afgelegd over de 
geboekte resultaten tot nu toe en wordt aangegeven welke prioriteiten wij stellen. 
 
Voorgeschiedenis 
In 2008 is een inventarisatie gemaakt van de aard en omvang van de Utrechtse binnenhavens (ofwel 
blue ports). In aanvulling daarop hebben wij een netwerkvisie ontwikkeld, waaruit naar voren kwam 
dat de provincie zich zou moeten richten op de zes kansrijke binnenhavenlocaties te weten Port of 
Utrecht (Lage Weide en Klooster), Amersfoort (de Isselt), Wijk bij Duurstede, Vianen, Amstelhoek en 
Wageningen. In de Nota Blue Ports van eind 2008 is deze netwerkvisie vastgelegd en zijn 
kostenramingen voor onderzoek en investeringen opgenomen.  
 
Wat is tot nu toe bereikt? 
Uit de diverse haalbaarheidsstudies is gebleken dat havenontwikkeling op de zes havenlocaties 
kansrijk is. Deze conclusie is reden geweest om in het VERDER-programma drie projecten op te 
nemen waaruit kosteneffectieve projecten gefinancierd kunnen worden:  
- Groter aandeel binnenvaart in regio Utrecht en Amersfoort (€ 0,65 mln) 
- Groter aandeel binnenvaart in de regio Utrecht  (€ 8,40 mln) 
- Blue Port ‘De Isselt’ in Amersfoort  (€ 5,00 mln) 
Wij hebben dus duidelijkheid gegeven over onze visie op de binnenhavens, de haalbaarheid van de zes 
kansrijke locaties onderzocht en middelen gereserveerd om projecten te starten. Vanaf nu zijn vooral 
ook de gemeenten aan zet. Die beheren namelijk de binnenhavens en zijn verantwoordelijk voor de 
bestemmingsplannen.  
 
Meetbaar / beoogd beleidseffect 
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Behoud en ontwikkeling van binnenhavens zorgt voor vermindering van de groei van het 
vrachtverkeer over de weg en verbetering van het vestigingsklimaat voor bedrijven die gebruik 
(willen) maken van vervoer over water.  
 
Financiële consequenties 
Van de beschikbaar gestelde € 300.000,- is € 197.000,- besteed aan onderbouwing van de Nota Blue 
Ports, diverse haalbaarheidsonderzoeken en een bijdrage aan het baggeren van de havenbekkens van 
Lage Weide. Het resterende budget van € 103.000 zal aangewend worden voor (1) het opstellen van 
een initiële businesscase voor Het Klooster in Nieuwegein en (2) een bijdrage aan nader onderzoek 
naar de havens in Amstelhoek en/of Wageningen. Om aanspraak te maken op dit budget moeten de 
gemeenten nog dit jaar een verzoek indienen. De havenprojecten zelf zullen vervolgens uit VERDER-
middelen (pakketstudies) betaald worden. Deze middelen zijn niet toereikend om alle ambities uit de 
Nota Blue Ports te realiseren. Hiervoor is circa € 30 mln nodig terwijl binnen VERDER € 5 mln 
beschikbaar is voor Amersfoort en € 8,4 mln voor de Port of Utrecht, Wijk bij Duurstede en Vianen 
samen. De provincie neemt het voortouw voor besluitvorming binnen VERDER over verdeling van de 
middelen tussen deze havens, zodra er zicht is op concrete plannen. 
 
Vervolgprocedure/voortgang 
De vertaling van plannen naar concrete projecten met financiële dekking en bestuurlijk draagvlak is 
een moeilijke stap gebleken. Lage Weide loopt hiermee voorop. Voor de haven is een project gestart, 
waarbij in drie fases de haven op diepte wordt gebracht. Uit de kosten-batenanalyses voor de andere 
havenlocaties blijkt dat havenontwikkeling kansrijk is. Tot op heden heeft het echter ontbroken aan 
bestuurlijk draagvlak om daadwerkelijk te starten met binnenhavenprojecten. Naast de 
bovengenoemde drie redenen was ook de bestuurswisseling na de gemeenteraadsverkiezingen hier 
debet aan.  
 
Wij hebben besloten om de prioriteit te geven aan de Port of Utrecht: Lage Weide in combinatie met 
het Klooster. De haven van Lage Weide is de enige multifunctionele haven in de provincie en meteen 
ook de grootste binnenhaven van Nederland. Vanwege (toekomstig) ruimtegebrek op Lage Weide is er 
bij bedrijven vraag naar extra havencapaciteit op Het Klooster. Deze haven zou ruimte kunnen bieden 
aan een containertransferium en andere bedrijven die afhankelijk zijn van goedkoop transport met 
binnenvaartschepen. Inmiddels is opdracht gegeven voor het opstellen van een initiële businesscase. In 
januari zal samen met de gemeente Nieuwegein besloten worden of deze businesscase voldoende 
kansen biedt om met het project door te gaan. Bij een vervolg zullen ook in de loop van 2011 enkele 
go/nogo-beslissingen volgen. Of er echt een haven gaat komen op Het Klooster, zal afhankelijk zijn 
van de interesse van bedrijven en in de loop van 2011 duidelijk worden.  
 
Voor de andere vijf binnenhavens geldt dat wij zullen toezien op behoud van de bestaande 
havencapaciteit en daarnaast op verzoek van de betreffende gemeenten ondersteunend zullen optreden 
bij het opzetten en uitvoeren van projecten voor havenontwikkeling, voor zover dit past bij de rol en 
bevoegdheden van de provincie. De gemeente Amersfoort heeft aangegeven nu prioriteit te geven aan 
andere VERDER-projecten en de havenontwikkeling daarom nu niet op te pakken. De 
havenontwikkeling op de Isselt is wel opgenomen in het bestemmingsplan en de gemeente is actief 
met verplaatsing van woonboten op de havenlocatie en heeft daarvoor om een financiële bijdrage van 
de provincie gevraagd van €350.000,-. In reactie daarop hebben wij aangegeven dat een bijdrage 
vanuit de mobiliteitsmiddelen in het VERDER-pakket onlosmakelijk verbonden is met de 
ontwikkeling van een binnenhaven. Om aanspraak te kunnen maken op het budget is een akkoord 
nodig van het UVVB op een uitvoeringsvoorstel voor het binnenhavenproject.  
 
Wij hopen u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben en gaan graag met u over deze brief in debat 
tijdens de eerstvolgende bijeenkomst van de Commissie Milieu, Mobiliteit en Economie. 
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Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
De voorzitter, R.C. Robbertsen 
De secretaris, drs. H.H. Sietsma  


